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 کارشناس فوتبال  

گفـــتوگـــو

نامه اعتراضی کمیته ملی المپیک  
به کمیته ملی المپیک آمریکا

تسنیم: در پی عدم صدور ویزا برای حضور 
نمایندگان ورزشی کشورمان جهت شرکت در 
بازی های جهانی بیرمنگام)ورلد گیمز( نامه 
اعتراضی از سوی رئیس کمیته ملی المپیک 
به رئیس کمیته المپیک آمریکا ارسال شد. در 
بخشی از این نامه آمده است: به اطلاع می رساند 
تیم های ملی ما تصمیم داشتند تا با دعوت ستاد 
 World  برگزاری بازی های قهرمانی جهان
Games  که از تاریخ -7 17 جولای در شهر 
بیرمنگام برگزار شد، شرکت نمایند اما متأسفانه 
درخواست ویزای این فدراسیون ها از قبیل؛ 
دوومیدانی، کاراته، تیروکمان، سه گانه و... با 
پاسخ منفی سفارتخانه مواجه شد. این اقدام 
تاثیر بسیار منفی در روحیه قهرمانان و روند 
فعالیت های قهرمانی به همراه داشته است. از آنجا 
که روح المپیک و منشور المپیک همواره به ایجاد 
اتحاد و جدایی سیاست از ورزش تاکید دارد، 
انتظار می رفت کشور میزبان خارح از مناسبات 
سیاسی همکاری های دو جانبه بیشتری به 
خرج می داد، امیدوارم تحریم های اقتصادی 
ظالمانه علیه کشور ایران شامل ورزش نگردد. 
خواهشمند است دلیل عدم صدور ویزا برای 
تیم های ملی ایرانی را پیگیری نموده و نتیجه 

را به کمیته ملی المپیک ایران اعلام فرمایید. 

امید نمازی، مربی سابق تیم ملی و سرمربی 
سابق ذوب آهن در خصوص شرایط باشگاهی 

فوتبال کشورمان صحبت کرد. 
 سبکی که در لیگ برتر برای رسیدن به 
قهرمانی جواب گو است به نظر شما چیست؟

سال گذشته استقلال قهرمان شد چون 
سخت گل می خورد، فرهاد مجیدی و کادرش 
سیستمی را اجرا کردند و درحالی که فوتبال 
چندان زیبایی به نمایش نمی گذاشتند اما کم 
گل دریافت می کردند. هر تیمی برای موفقیت 
در درجه اول باید ساختار دفاعی محکمی داشته 
باشد. همچنین باید در خط تهاجمی بازیکنانی 
در تیم ها وجود داشته باشند که ورق را به سود 
تیمشان برگردانند. همان طور که یامگا یا حتی 
رمضانی و مطهری گل های سرنوشت سازی 
برای استقلال به ثمر رساندند و حسین زاده در 
اواخر لیگ عملکرد بسیار تاثیرگذاری داشت؛ اما 
بازیکنان این چنینی را در تیم سپاهان نمی بینم 
به همین دلیل شانس قهرمانی کمتری برای آنان 
قائل هستم. مسلما هرچه کیفیت بازیکنان بیشتر 
باشد، کیفیت تیم ها نیز افزایش پیدا می کند و 
بدین ترتیب شانس قهرمانی شان هم بالا می رود. 
 هزینه هایی که در این سال ها برای 
جذب بازیکنان می شود سرسام آور است؛ 

آیا این اقدام منطقی به شمار می رود؟
پرداخت هزینه های میلیون دلاری برای جذب 
بازیکنان خارجی که در رسانه ها به آن اشاره 
می شود به هیچ عنوان معقول نیست. با تمام 
احترامی که برای بازیکنان شاغل در لیگ ایران 
دارم، باید هزینه ها در یک حد استانداردی باشد؛ 
چراکه فوتبال ایران درآمدزایی ندارد. از لحاظ 
درآمد واقعا فوتبال ایران عقب است، فوتبال ایران 

ورشکسته است.
 درآمدها در فوتبال ایران به حد عجیبی 
پایین است؛ اما قراردادها با مبالغ چشم گیر 

بسته می شود؛ نظرتان چیست؟
تیم ها از کجا می خواهند چندین هزار 
دلار برای بازیکنان خارجی در نقل وانتقالات 
خرج کنند، با حساب سرانگشتی می شود 
نتیجه گرفت دخل وخرج باشگاه های ایرانی 
به هم نمی خورد. باید مدیران حواسشان به 
هزینه هایی که می کنند، باشد پول هایی که 
در نقل وانتقالات خرج می کنند یک برابری 
با سودی که خواهند کرد داشته باشد و در 
آینده از پس هزینه ها بربیایند و بدهی بار نیاید. 
باشگاه ها هزینه های گزاف می کنند و برایشان 
مهم نیست، اگر واقعا بودجه بالایی دارند 
اشکالی ندارد، اما فکر نمی کنم در فوتبال ایران 
بودجه زیادی برای جذب بازیکنان با هزینه های 
بالا وجود داشته باشد. حتی در برخی لیگ های 
تراز دوم اروپایی مانند هلند و بلژیک برای یک 
بازیکن باکیفیت یک ونیم میلیون دلار نهایتا 
هزینه می کنند اما چگونه می شود در لیگ 
ایران قراردادهای میلیون دلاری بسته شود 

عجیب است. 

خارجازمستطیلسبز

امید نمازی: 
 دخل  و خرج 

 باشگاه ها به هم 
نمی خورد

خبــــــر
 چرا رونالدو 

»اولدترافورد« را ترک کرد؟ 
تیم فوتبال منچستریونایتد در آخرین بازی 
پیش فصل خود در دیداری دوستانه مقابل رایو 
وایکانو و در ورزشگاه اولدترافورد به تساوی یک 
-  یک رضایت داد. در این بازی کریستیانو رونالدو 
که در هفته های اخیر به شدت بحث جدایی اش 
از منچستریونایتد مطرح بود برای اولین بار در 
پیش فصل برای شیاطین سرخ به میدان رفت و 
در دقیقه 45 هم جای خود را به آماد دیالو داد. این 
فوق ستاره پرتغالی اما پیش از پایان بازی ورزشگاه 
اولدترافورد را ترک کرد، »کریس« به خواسته 
اریک تن هاخ در دقیقه 75 به همراه دیگر بازیکنان 
از جمله: برونو فرناندس، داوید دخه آ و... ورزشگاه را 
ترک کردند تا به ترافیک و شلوغی جمعیت نخورند. 

مبالغ عجیب در فوتبال ورشکسته! 

ناصر ابراهیمی: 

کارکشته ها خانه نشین شده اند تا مدیران دستوری بیایند
مربی پیشین تیم ملی با انتقاد از حضور 
مهدی تاج در انتخابات فدراسیون فوتبال گفت: 
او در گذشته چکاری انجام داده که حالا دوباره 

می خواهد به فدراسیون بازگردد؟
 حضور تاج 

ناصر ابراهیمی درباره حضور مهدی تاج در 
انتخابات فدراسیون فوتبال اظهارداشت: او 
در گذشته چکاری انجام داده که حالا دوباره 
می خواهد به فدراسیون بازگردد؟ افرادی مثل 
دادکان، صفایی فراهانی، عابدینی و نوآموز 
در خانه هستند که اینها به فوتبال بیایند. 
باید کسی بیاید که سیاسی نباشد، یک مدیر 
ورزشی که 20 سال باشد و بتواند برای فوتبال 
برنامه ریزی کند. در گذشته پیتر ولاپان رئیس 
وقت کنفدراسیون فوتبال آسیا می گفت ما 
تا می آییم عکس یک رئیس تان را در مقر 
AFC بچسبانیم، یک نفر دیگر رئیس می شود. 
مگر می شود با این شرایط کار کرد. اینها همه 
نابسامانی است که در فوتبال ما دیده می شود. 
پرسپولیس مدیرعامل سه ماهه داشته و این 
اتفاق افتاده که در یکسال چند بار مدیر عوض 

کند. در فدراسیون فوتبال هم که مدیر قبلی 11 
ماه فقط ریاست کرد.

 اسکوچیچ 
مربی پیشین تیم ملی با اشاره به اتفاقاتی 
که در خصوص اسکوچیچ رخ داد، تأکیدکرد: 
اسکوچیچ را انتخاب کردند در حالی که هیچ 
کارنامه ای نداشت، فقط چون مربی خارجی 
بود برای هدایت تیم ملی فوتبال انتخاب شد 
و تیمش خیلی سریع به جام جهانی رفت اما  
جام جهانی نباید ملاک فوتبال ما باشد. 44 
سال است که در جام ملت ها قهرمان آسیا 
نشدیم ولی افتخار می کنیم به اینکه به عنوان 

تیم اول به جام جهانی رفته ایم، این چه 
افتخاری دارد؟ حضور در جام جهانی 
برای فوتبال ما هیچ پیشرفتی نیست.

 جام جهانی 
 ابراهیمی یادآور شد: جام جهانی 
در  نیست  ما  فوتبال  عطف  نقطه 
قهرمان  است  سال   44 حالی که 
آن  سال  چند  که  نشده ایم  آسیا 
هم من سرمربی تیم ملی بودم. آن 

زمان جنگ و نابسامانی زیاد بود، آنها نسل 
سوخته بودند، ماهی هزار تا دو هزار تومان 
حقوق می گرفتند. امروزی ها هم میلیاردی 
بگیرند، نوش جان شان، مخالف پول گرفتن 
فوتبالیست ها نیستم، چون اگر اینجا به آنها 
پول خوب ندهند، به کشورهای عربی می روند. 
نسل سوخته فوتبال ایران را هم یادشان باشد، 
آنهایی که خیلی خوب بودند اما در دوره جنگ 
و در آن اوضاع و احوال فوتبال بازی می کردند 
و پولی گیرشان نیامد. برخی از آنها امروز مربی 
هستند. فوتبال ایران در 20 سال اخیر از نظر 

من هیچ پیشرفتی نداشته است. 

 صعود؟!
وی با محتمل دانستن صعود تیم ملی 
از مرحله مقدماتی به مرحله بالاتر گفت: 
50 درصد امکان صعود تیم ملی وجود 
دارد چون تیم های انگلیسی در شرایطی 
نیستند که نتوانیم آنها را شکست دهیم. 
یک مقدار خوب تیم جمع شود و تدارکات 
خوبی داشته باشد، می توانیم از گروه مان 
بالا برویم اما این از نظر من پیشرفت 
نمی شود. اگر لژیونرها را کنار بگذاریم، 
همین بازی های سال گذشته پرسپولیس، 
استقلال، اصفهان و اهواز و... را ببینیم، 11 
بازیکن نمی توانیم انتخاب کنیم. متاسفانه 
فوتبال ما ضعیف شده و حالا صحبت از 
بازگشت رئیس فدراسیون به انتخابات 
است. کارکشته ها خانه نشین شده اند تا 

مدیران دستور بیایند.

فصل نقل وانتقالات لیگ برتر رو به پایان است و از چند روز 
دیگر شاهد برگزاری دور جدید رقابت ها هستیم. در این مدت 
اعداد و ارقام عجیبی در خصوص برخی بازیکنان و باشگاه ها 
به گوش می رسید. به نظرم رقم قرارداد ها منصفانه نیست، چون 
بازیکنان کیفیت چندانی ندارند. پرداخت مبالغ بالا حق خیلی 
از بازیکنان نیست و دلالان باعث و بانی این اتفاقات می شوند 
که قیمت ها بالا می رود. اگر مدیران باشگاه ها با یکدیگر ارتباط 
داشته باشند، دست دلالان از بازار نقل وانتقالات کوتاه می شود. 
فوتبال ایران ورشکسته است و رسانه های مجازی به مدیران 
فشار می آورند که بازیکنان مدنظرشان را جذب کنند. مدیران 
باشگاه باید با یکدیگر هماهنگ باشند و رقمی را تعیین کنند 
تا نگذارند دلالان بازارگرمی کنند و مانع سلطه رسانه های 
مجازی شوند. دلالان در کانال های مجازی شلوغ می کنند تا 
مبالغ قرارداد بازیکنان را بالا ببرند. به نظرم شفافیت مالی باید 
صورت بگیرد تا دلالان نتوانند به اهداف پلید خود برسند. حضور 
بازیکنان و مربیان خارجی در فوتبال ایران می تواند به نفع 
فوتبال کشورمان باشد در صورتی که بازیکنان باکیفیت جذب 
کنیم. همچنین حضور خارجی ها اعتبار و ارزش فنی لیگ بالا 
می برد، اما باید ببینیم که از لحاظ فنی در چه سطحی هستند 
و بعد در این باره نظر بدهیم. طبیعی است که چند هفته زمان 
می برد تا مربیان جدید با سطح لیگ و بازیکنان تیم خود آشنا 
شوند و در ادامه فرصت خواهند داشت تا با آنالیز و بررسی دست 
به اجرای برنامه های مد نظر خود بزنند. مربیان در این فصل با 
سابقه خوبی وارد فوتبال ما شده اند و باید دید این سوابق تا چه 

اندازه کیفیت مسابقات را بالا می برد. 

فوتبـــالداخلـــی
فارس: سایت haberturk  ترکیه خبر داد مانوئل فرناندز 
ستاره پرتغالی تازه وارد سپاهان در اردوی ترکیه جنجال بزرگی 
به پا کرد. طبق گزارش این رسانه ترکیه ای مانوئل فرناندز که 
مدتی در بشیکتاش بازی کرد و سپس به تیم سپاهان ایران 
منتقل شد، در کورچشمه )منطقه ای در ترکیه( جنجال آفرین 
شد. این فوتبالیست پرتغالی وقتی از محل مهمانی )کلوپ 
شبانه( خارج شد از فلاش های یک عکاس شوکه شد و با این 
خبرنگار برخورد فیزیکی کرد. مانوئل فرناندز که مدتی در 
بشیکتاش بازی کرد و به تیم سپاهان ایران منتقل شد، به 
کوجائی آمد تا همراه تیمش اردو بزند. این بازیکن فوتبال 
شبانه از کمپ سپاهان خارج شد و به مکانی در استانبول به نام 
کوروچشمه آمد. فردی که در کنار مانوئل فرناندز بود و سعی 
می کرد از عکس گرفتن خبرنگاران جلوگیری کند، گفت: من 
نمی خواهم با شما برخورد فیزیکی داشته باشم، من مدیر او 
هستم، نمی گذارم عکس بگیرید! و بعد به خبرنگار مصطفی 
آقداغ حمله کرد. فرناندز به »صورت« آقداغ مشت زد. در حالی 
که مصطفی آقداغ که از ناحیه صورت و بازوی خود مجروح 
شده بود به پلیس اطلاع داد، در ادامه فرناندز و همراهانش سوار 

تاکسی شدند و صحنه را ترک کردند. 

 

  رسانه های شیلیایی اعلام کرده اند که الکسیس سانچس 
بال تیم فوتبال اینتر در آستانه فسخ قراردادش با نراتزوری 
قرار دارد تا مسیر انتقالش به تیم مارسی فرانسه هموار شود. 
اینتر تابستان امسال تلاش فراوانی جهت پیداکردن یک 
مشتری برای بازیکن 33 ساله اش انجام داد تا از پرداخت حقوق 
سنگین او )7 میلیون یورو در سال( در یک فصل باقی مانده تا 
پایان قراردادش معاف شود و اکنون طبق اعلام نشریه آیره 
لیبره شیلی، این اتفاق در شرف وقوع است. فرناندن فلیسویچ، 
مدیربرنامه های سانچس در حال مذاکره با اینتر برای رسیدن به 
توافقی است که به موجب آن اینتری ها بابت فسخ قراردادشان 
با بازیکن سابق منچستریونایتد رقمی به عنوان غرامت به او 
خواهند پرداخت و او خواهد توانست به عنوان بازیکن آزاد به 

مارسی ملحق شود. 

بیــنالمــلل

کمک داور ویدوئی از نیم فصل دوم؟!

تست منفی 51  داور! 

آرمان ملی: در تست آمادگی داوران، 51 نفر در حالی رد 
شدند که در بین آنان داوران مشهور لیگ برتری دیده می شود، 
ضمن اینکه گفته می شود از نیم فصل دوم کمک داور ویدوئی 

وارد مسابقات می شود.
 داور مشهور رد شد؟

در بین نام ردشدگان تست آمادگی داوران نام مشهور هم 
دیده شد. محمدحسین زاهدی فر درباره ردشدنش در تست 
آمادگی جسمانی، اظهارداشت: این اتفاق عجیبی نمی تواند 
باشد؛ تست آمادگی جسمانی معیاری برای سنجش میزان 
آمادگی جسمانی است چیزی که کمیته داوران فیفا برای 
معیار سنجش داوران در نظر گرفته است. در روز ابتدایی از 
داوران تست گرفته شد اما به هر دلیل ممکن است داور یا 
ورزشکار آن روز، روز خوبش نباشد یا روزی نباشد که آمادگی 
جسمی، روحی و فکری خودش را جمع کند. این داور فوتبال 
درباره جلسه با کمیته داوران فدراسیون فوتبال، گفت: من تابع 
تصمیمات کمیته داوران هستم، اگر صلاح بر این شد دوباره 
تستی گرفته شود، ما آمادگی مان را به دست آوریم در تست 
شرکت می کنیم اگر صلاح بر این باشد از نیم فصل دوم اضافه 

شویم که سعی می کنیم آمادگی مان را به دست بیاوریم. 
 صحبت های حیدری

بیژن حیدری در مورد اختتامیه کلاس پیش فصل داوران 
اظهارداشت: کلاس مفیدی بود. مطالب کاربردی مورد نیاز 
داوران توسط مدرس اسپانیایی تدریس شد. آزمون آمادگی 
جسمانی خوبی برگزار شد. آزمون تئوری هم داریم. امیدوارم 
دوستانی که نتوانستند تست ها را پاس کنند که فکر می کنم 
منشا روحی و روانی به خاطر استرس تست ها را داشت، به زودی 

به جمع دوستان ملحق شوند تا در ادامه راه بتوانیم با هم لیگ 
را جلو ببریم. داور فوتبال کشورمان در خصوص اینکه 51 نفر 
نتوانستند امتیازات لازم را کسب کنند و آیا این اتفاق برای 
جامعه داوری بد نشد در حالیکه داوران هم مانند فوتبالیست ها 
باید آمادگی بدنی خود را حفظ کنند، بیان داشت: فوتبالیست ها 
در طول فصل چند هفته ای استراحت دارند اما این شرایط برای 
داوران وجود ندارد. واقعا باید هر روز تمرین کرد و با فشار روانی 
هماهنگ شد. همیشه می گویم یک داور فوتبال برای تست 40 
تا 75 متر، در زمان تمرینش باید برای 52 متر تمرین کند تا 

بتواند با فشار روانی کنار بیاید و 40 متر را پاس کند. 
 نظر خسروی

علی خسروی درباره مردودشدن تعدادی از داوران و کمک 
داوران در تست های آمادگی جسمانی پیش فصل مسابقات 
فوتبال، اظهارداشت: پس از دو سال درگیری با کرونا به صورت 
جدی و استاندارد از داوران تست گرفتیم. تمام شاخصه ها در 
این تست ها لحاظ شده بود، چهار فیلم بردار حضور داشتند و 
مدرسان نیز فعال بودند. با این تست ها خواستیم تلنگری به 
داوران وارد شود، چون کرونا تأثیر گذاشته بود. خسروی در 
مورد تعداد واقعی داوران مردودشده گفت: اطلاعات دقیق را 
خداداد افشاریان می دهد. برای من تعداد داوران مردودشده 
تأمل برانگیز بود. برخی از داوران به خاطر سختی تست ها، 
شرکت نمی کردند که به خاطر آنها بغض کردم. متاسفانه دو 

سال کرونا روی داوران تاثیر گذاشته بود. 
 نظر کارشناس 

حیدر سلیمانی کارشناس داوری، درباره ردشدن داوران 
بین المللی فوتبال کشورمان مانند محمدحسین زاهدی فرد 

و مهدی سیدعلی در کلاس های داوری پیش فصل گفت: این 
کمیته با افزایش تعداد داوران، اشتباه بسیار بدی مرتکب شد 
و با توجه به اینکه این داوران در هر شش هفته یکبار قضاوت 
می کردند، تمرکز لازم را برای مسابقات نداشتند. وی با انتقاد از 
افزایش مجدد تعداد داوران لیگ برتری بیان کرد: سال گذشته 
54 داور و 70 کمک داور در لیگ برتر قضاوت کردند. امسال 45 
داور به این تعداد اضافه شدند و شرایط بدتر هم می شود. تعداد 
داوران مردودشده امسال بی سابقه بود و کمیته داوران شانس 
آورد که این تعداد داور از چرخه داوری نیم فصل اول کنار رفتند. 
35 کمک داور و 20 داور در این تست ها رد شده اند. کارشناس 
داوری فوتبال کشورمان درخصوص دلیل افُت داوران که منجر 
به مردودی آنها شد، خاطرنشان کرد: باید بپذیریم وقتی نظارتی 
بر عملکرد داوران نباشد، آمادگی جسمانی و انگیزه آنها پایین 
می آید. وقتی کمیته داوران بدون تحقیق و ارزیابی از داوران 
دعوت می کند، آنها هم بی انگیزه می شوند. غالب داوران دعوت 
شده از استان هایی هستند که سابقه داوری در لیگ برتر را 
نداشته اند و حس می کنم فضای انتخاباتی روی این موضوع 
تأثیر می گذارد. سلیمانی در ادامه اظهارداشت: اگر بخواهند 
کلاس داوری لیگ یک را برگزار نکنند، تعدادی از داوران فعلی 
در لیگ دسته اول قضاوت خواهند کرد که چنین اتفاقی رخ 
نمی دهد. با توجه به اینکه داوران بین المللی ما کلاس های 
VAR را نگذرانده اند، در مرحله دوم لیگ قهرمانان آسیا قضاوت 
نمی کنند و انگیزه آنها کاهش یافته است. همه این موارد روی 

روان داوران تأثیر می گذارد. 
 صحبت رئیس کمیته داوران 

مراسم اختتامیه دوره دانش افزایی داوران و کمک داوران 
لیگ برتر با حضور دبیرکل فدراسیون، اعضای هیات رئیسه 
فدراسیون و حاضران این دوره در هتل استقلال تهران برگزار 
شد. در این مراسم، خداداد افشاریان رئیس کمیته داوران 
ضمن خیرمقدم به مسئولان فدراسیون و تقدیر از اعضای 
دپارتمان داوری گفت: تقاضایی از اعضای هیات رئیسه دارم، 
اینکه قطار فوتبال در حال حرکت است و داوران بخش مهمی از 
آن هستند و نیاز است قرارداد خوبی که برای اسپانسری داوران 
بسته شده است شامل حال داوران شود. عضو هیات رئیسه 
فدراسیون خاطرنشان کرد: افزایش چهار برابری پرداختی 
داوران به امضا و تصویب اعضای هیات رئیسه رسیده است، 
اما همچنان درگیر مسائل اداری آن هستیم. تقاضا دارم هر 
سال درصد مشخصی افزایش پرداختی داشته باشند و درگیر 
میزان افزایش و تصویب مجدد آن در سال های آینده نباشیم. 
امیدواریم با حمایت هیات رئیسه و طبق صحبت های وزیر 
ورزش وجوانان اتفاقات خوبی برای بحث VAR به زودی رخ 

بدهد. 
 نظر وزیر ورزش 

حمید سجادی وزیر ورزش وجوانان که مهمان برنامه 
»صف اول« در »شبکه خبر« بود، درباره کمک داورویدئویی 
اظهارداشت: یکی دو شرکت خوب که می توانند این سیستم را 
پیاده کنند، مدنظر هستند تا این کار را انجام بدهند. من دستور 
دادم که نظر حراستی را تا آخر هفته بدهیم. اگر به تفاهم برسیم 
و قرارداد با این شرکت ها شرکت نهایی شود، از نیمه دوم فصل 
جاری کمک داورویدئویی را خواهیم داشت. ما به »ماجدی« در 

این خصوص گفتیم که زمان را از دست ندهد. 


